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ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

Форум

Марлен КОКРЕКБАЕВ,
главный инженер 

ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки»:

ӨТКЕН СЕГІЗ АЙДА 
ЕЛІМІЗДЕГІ ЖЫЛУ ЭЛЕКТР 
ОРТАЛЫҚТАРЫНА 

КӨМІР ЖЕТКІЗІЛГЕН. 

ӘЛЕМДІК КӨШБАСШЫ 
КОМПАНИЯЛАРДЫҢ 
БІРІ WABTEC ЕЛІМІЗДІҢ 
КӨЛІК-ЛОГИСТИКА 
САЛАСЫНА 

КӨЛЕМІНДЕ ИНВЕСТИЦИЯ 
ҚҰЮДЫ ЖОСПАРЛАП ОТЫР.

2014 ЖЫЛЫ ЛЯНЬЮНЬ-
ГАНДАҒЫ ҚАЗАҚСТАНДЫҚ 
ТЕРМИНАЛ ІСКЕ 
ҚОСЫЛҒАННАН БЕРІ 
ҚАЗІРГІ УАҚЫТҚА ДЕЙІН 

АСТАМ КОНТЕЙНЕР 
ТАСЫМАЛДАНҒАН.

САНДАР СӨЙЛЕЙДІ:

ТЕСНОЕ СОТРУДНИЧЕСТВО 
С WABTEC CORPORATION, В 
ЧАСТНОСТИ РЕАЛИЗАЦИЯ 
ПРОЕКТА ПО ВНЕДРЕНИЮ 
ПРОГРАММЫ TRIP OPTIMIZER 
ДЛЯ РАБОТЫ ГРУЗОВЫХ 
ПОЕЗДОВ, ПОЗВОЛЯЕТ СНИ-
ЗИТЬ РАСХОД ТОПЛИВНО-
ЭНЕРГЕТИЧЕСКИХ РЕСУРСОВ, 
А ТАКЖЕ СНИЗИТЬ ИЗНОС 
ОБОРУДОВАНИЯ. БОЛЕЕ ТОГО, 
ТЕХНОЛОГИЯ ТАКЖЕ АНАЛИ-
ЗИРУЕТ ТЕКУЩЕЕ СОСТОЯНИЕ 
ЛОКОМОТИВА, ЧТО ПОЗВОЛИТ 
МАКСИМАЛЬНО ЭФФЕКТИВНО 
ИСПОЛЬЗОВАТЬ ЕГО 
ПОТЕНЦИАЛ 

43,1МЛН
ТОННА

1 МЛРД 
ДОЛЛАР

«ҚАЗАҚСТАН ТЕМІР ЖОЛЫ» ҰК» АҚ 35 ЖАСҚА ДЕЙІНГІ 35 МЫҢҒА ЖУЫҚ ҚЫЗМЕТКЕРІ БАР ҚАЗАҚСТАНДАҒЫ 
ЕҢ ІРІ КВАЗИМЕМЛЕКЕТТІК КОМПАНИЯ БОЛЫП ТАБЫЛАДЫ. ҚТЖ-ДА ҚЫЗМЕТКЕРЛЕРДІҢ ДАМУЫ МЕН 
ӘЛЕУМЕТТІК ЖАҒДАЙЫНА ЕРЕКШЕ КӨҢІЛ БӨЛІНГЕН».

Серік КЕУЛІМЖАЕВ, 
«Қазақстан темір жолы» ҰК» АҚ Аппарат басшысы

В ходе рабочего визита в 
КНР министр транспорта 
РК Марат Карабаев встре-
тился с руководителем 
собрания народных пред-
ставителей города Циндао 
провинции Шаньдун и 
посетил автоматизиро-
ванный контейнерный 
терминал порта Shandong 
port group.

На сегодняшний день 
Shandong port group до-
говорилась о сотрудни-
честве с портами Курык и 
Актау в части расширения 
их мощностей, а также с 
АО «НК «ҚТЖ» в области 
развития логистических 
продуктов и цифровых 
сервисов, экспорта ка-
захстанской продукции, 
развития морских портов 
и другой логистической 

инфраструктуры Казах-
стана.

После ознакомления с 
работой порта министр 
транспорта Казахстана 
и представители SPG 
обсудили реализацию 
таких потенциальных 
совместных инвестпро-
ектов, как строительство 
логистического торгового 
хаба и судостроительного 
завода в Актау, расшире-
ние ТМТМ, интеграция 
портовых логистических 
ресурсов и др.

Также в этот день Марат 
Карабаев посетил кон-
тейнерный терминал                                             
GA COSCO и провел пе-
реговоры с генеральным 
директором китайско-син-
гапурского совместного 
предприятия, которое 

занимается международ-
ной комплексной кон-
тейнерной логистикой и 
морскими импортными и 
экспортными перевозками 
грузов. Компания является 
одним из ведущих логи-
стических предприятий 
в Циндао с точки зрения 
масштаба, сервисных 
функций и комплексной 
мощности.

В ходе переговоров                 
Марат Карабаев и Лю                 

Сяоцзюнь обсудили во-
просы предоставления ка-
захстанским экспортерам 
доступа на рынки КНР и 
стран Юго-Восточной Азии 
через инфраструктуру GA 
COSCO, а также возмож-
ность совместной прора-
ботки алгоритма доставки 
китайских и транзитных 
грузов стран ЮВА, Японии 
и Южной Кореи через порт 
Циндао по ТМТМ.

Кроме того, стороны 

ТОЧКА  ПРИЛОЖЕНИЯ  УСИЛИЙ
Казахстан и Китай продолжают искать возмож-
ности для расширения сотрудничества в транс-
портно-логистической сфере.

Руслан РАХМЕТОВ,
Астана

ВСТРЕЧА  ТРАНСПОРТНЫХ  ГИГАНТОВ

21-23 сентября 2023 года АО «НК «ҚТЖ» приняло уча-
стие в международной транспортно-логистической 
выставке China International Logistics Fair (CILF) в городе 
Шэньчжэнь (Китай).

скими компаниями. Кроме того, было 
организовано посещение совместного 
предприятия казахстанско-китай-
ского логистического терминала в 
порту Ляньюньган, который является 
жемчужиной в сотрудничестве на 
современном Шелковом пути.

Фото автора

контейнерных и торговых хабов).
Кроме того, в рамках выставки 

проведен ряд встреч с крупными 
китайскими логистическими платфор-
мами, обсуждены текущие перевозки 
и перспективные планы по развитию 
сотрудничества и совместных проектов.

Напомним, буквально на днях в 
Ляньюньгане (КНР) в рамках первого 
форума сотрудничества грузовых по-
ездов Китай – Европа были обсуждены 
вопросы стратегического планирования 
и взаимодействия по развитию ТМТМ 
и другие вопросы. В рамках визита 
казахстанской делегации состоялся 
также ряд встреч с ведущими китай-

Выставка CILF проводится уже в те-
чение 15 лет. В этом году она на своей 
площадке объединила более 140 тысяч 
экспертов транспортно-логической 
отрасли из более чем 50 стран, 1 800 
стендов и экспонатов.

Мероприятие является значимой 
и эффективной площадкой для де-

монстрации возможностей транс-
портно-логистической индустрии, 
встреч с партнерами и клиентами 
для обсуждения актуальных вопросов 
развития международной транспорт-
ной системы и логистики в условиях 
динамичной конкуренции на мировом 
рынке.

В рамках выставки состоялся меж-
дународный форум, где заместитель 
председателя правления по логистике 

АО «НК «ҚТЖ» Ерлан 
Койшибаев всесторон-
не осветил приори-
тетные направления 
развития транспортной политики 
Казахстана, проводимые в стране меро-
приятия по расширению транзитного, 
экспортного потенциала и инфраструк-
турных мощностей (модернизация 
железнодорожных путей, развитие 
терминальной инфраструктуры, а также                                                                    

СОТРУДНИЧЕСТВО

Делегация АО «НК «ҚТЖ» ознакоми-
лась с работой инновационной путевой 
техники на Северной магистрали.

Казахстанская делегация железно-
дорожников побывала на «окне» по 
ремонту пути, организованном на участке                                                     
Пречистое – Скалино (Ярославская 
область). Казахстанским железнодо-
рожникам продемонстрировали щеб-
неочистительную машину ЩОМ-2000, 
комплекс первичной выправки пути 
МПВ и рельсоукладочный комплекс 
РУ-700 разработки предприятия «Тула-
желдормаш», которые эксплуатируются 
на СЖД с весны этого года.

– В связи с ростом грузооборота ҚТЖ 
нуждается в увеличении пропускной 
способности участков, – пояснил цель 
визита директор филиала АО «НК «ҚТЖ» 
– «Дирекция магистральной сети» Сакен 
Рахметов. – Для этого требуется высоко-
производительная путевая техника. Мы 
изучили работу новых путевых машин 
российского производства, обсудили все 
плюсы и минусы. Планируем приобрести 
такие же. Готовы разместить свои заказы 
на заводах-изготовителях.

Начальник Северной дороги Рашид 
Сайбаталов во время встречи с делега-
цией во главе с заместителем председа-
теля правления АО «НК «ҚТЖ» Канатом 
Альмагамбетовым отметил, что в этом 
году рост грузоперевозок с СЖД через 
погранпереходы с Казахстаном состав-
ляет 17% к уровню 2022-го.

На сегодня отправлено уже более                   
860 тысяч тонн бумаги, лесных грузов, 
черных металлов, нефтепродуктов, 
грузов в контейнерах и прочих.

– Рост погрузки обеспечен в основном 
за счет организации перевозок в составе 
контейнерных поездов, – подчеркнул 
он. – Уверен, что дальнейшее сотруд-
ничество будет способствовать поиску 
новых решений для развития наших 
компаний.

Алинур КУДАЙБЕРГЕНУЛЫ

ОБНОВЛЕНИЕ 
ДЛЯ УСКОРЕНИЯ

рассмотрели возможность 
совместного развития 
новых сервисов по до-
ставке экспортных грузов 
КНР и транзитных гру-
зов стран ЮВА, Японии 
и Южной Кореи из/через 
порт Циндао в страны 
Центральной Азии и со-
вместного оперирования 
парком контейнеров GA 
COSCO и казахстанских 
транспортно-логисти-
ческих предприятий по 
указанным маршрутам.

Также министр про-
следовал в провинцию 
Цзянсу, где провел встречу 
с руководством партий-
ного комитета города 
Ляньюньгана и посетил 
Казахстанско-китайский 
логистический терминал, 
реализованный совмест-
но с АО «KTZ «Express». 
Все контейнерные пе-
ревозки, направляемые 
из Казахстана в Китай и 
страны Юго-Восточной 
Азии и обратно, пере-
рабатываются именно 
на данном терминале. С 
момента запуска в 2014 
году инфраструктурный 
объект обработал более 
1,7 миллиона ДФЭ.

Ағымдағы жылдың 21 қыркүйегінде 
Астанада «Қазақстан темір жолы» 
ұлттық компаниясы мен Еуразиялық 
даму банкі басшыларының кездесуі 
болып өтті. 

Оның аясында «ҚТЖ» ҰК» АҚ-ның 
ірі даму жобаларын қаржыландыру 
мәселелері, соның ішінде Аягөз – Бақты 
теміржол желісі мен Қазақстан – Қытай 
шекарасындағы жаңа шекара өткелінің 
құрылысы талқыланды. Жаңа ин-
фрақұрылым жүк айналымын жылына 
20 миллион тоннаға арттырады деп 
күтілуде.

Банк басшылығы жаңа жобаны қаржы-
ландыруды көздейтінін мәлімдеді. 
Кездесуде ЕАДБ Техникалық көмек 
қорынан жобаның техникалық-эконо-
микалық негіздемесін әзірлеуге грант 
бөлу туралы келісімдерге қол жеткізілді.

Ислам ТАЛҒАТ

ҚАРЖЫ САЛУҒА 
МҮДДЕЛІ

1,6 МЛН

Қытайдың  Ляньюньган қаласының 
Халық үкіметінің мэрі және «Ля-
ньюньган порты» ЖШҚ Директорлар 
кеңесінің төрағасы жетекшілік еткен 
делегация Ақтау теңіз портының 
жұмысымен танысты. 

Сапар қорытындысы бойынша қонақтар 
теңіз айлағының жоғары инвестициялық 
әлеуетін атап өтіп, Еуразиялық транскон-
тиненталдық тасымалдарды дамыту 
және Еуразиялық құрлық көпірін салу 
мәселелерінде белсенді ынтымақтастыққа 
дайын екендіктерін жеткізді. 

Қазақстанның ауқымды жоспарлары 
– Еуропа мен Азияны байланыстыратын 
ірі көлік хабына айналуы нарықтардың 
өзара ашылуы және жеткізілім тізбек-
терін дамыту арқылы іске асырылуда. 
Ал Ақтау теңіз порты ТХКБ-ның жетекші 
буыны болып саналады. 

Нұрбек БЕКЕН

АҚТАУ ПОРТЫН 
АРАЛАДЫ

Астана іргесіндегі Қоянды 
ауылында орналасқан «Золо-
той фазан» демалыс аймағын-
да өткізілген іс-шараны ком-
панияның Әлеуметтік саясат 
департаменті ұйымдастырды. 
Форумның ашылуына компани-
яның ғана емес, сонымен қатар 
«Самұрық-Қазына» АҚ өкілдері 
де қатысып, сөз алды, жастарға 
сәттілік тіледі. 25-26 қыркүйекте 
өткен екі күндік басқосу бағдар-
ламасына сәйкес еріктілер «Во-
лонтерлік бастамалар: тәсілдері 
және тәжірибесі» тақырыбында 
панельдік пікірталаста ой бөлісті. 
Сонымен қатар «Жыл волонтері» 

байқауының таныстырылымы 
өтіп, соның аясында еріктілер 
5 номинация, яғни «Үлкендерге 
жанашырлық», «Балаларға қамқор-
лық», «Табиғатты қорғау», «Қоғам 
мен ортаның дамуы», «Спорт және 
денсаулық» аталымдары бойынша 
марапатталды. Топтарға бөлініп, 
түрлі тақырыптарда тренинг, 
тимбилдингтерге, ойындарға 
қатысып жатқан  жастардың 
волонтерлік мектебінен үлкен 
әсерде екені байқалып тұрды.  
Волонтерлер форум аясында 
инклюзив, әлеуметтік тұрмысы 
төмен отбасыларға көмек, эково-
лонтерлік бағыт бойынша «Таза» 
ойындар, яғни экологиялық жастар 
жобасы барысында командалық 
эко-квестерге қатысты. Соның 

шеңберінде қоқыс тазарту және 
сұрыптау жөнінен командалық 
жарыстар өткізілді. Сондай-ақ 
«Теміржол білгірлері» зияткерлік 
ойынына қатысқан еріктілер 
білімі мен ақыл-ой ұшқырлығын 
да көрсетті. Форум аясында ерік-

тілер осы сала бойынша жобалар 
ұсынды. Соның ішінен ең үздік 
8 жоба таңдап алынды. Оларды 
алдағы уақытта жүзеге асыру 
жоспарланып отыр.

Суретті түсірген 
Александр ЖАБЧУК

КОРПОРАТИВТІК  ВОЛОНТЕРЛЕР  БАС  ҚОСТЫ 
Кеше ҚТЖ-да компанияның ерікті жастарының басын қосатын Корпоративтік волонтерлер мек-
тебінің форумы шымылдығын түрді. Алғаш рет өтіп отырған бұл форумға еліміздің түкпір-түкпірін-
де еңбек етіп қана қоймай, қоғамдық жұмыстарға белсене араласып жүрген ең үздік деген                                                                                         
120 волонтер теміржолшы қатысты. 

Райхан РАХМЕТОВА,
Астана

Асель ШАЙХЫНОВА,
Астана



2
№80 (2897) 26/09/2023

rail-news.kz

ӨНДІРІС

БАЙҚАУ

АЙМАҚ

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қазалы

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

ТЕЛІМ  ШЕКАРАСЫ 
НАҚТЫЛАНДЫ 

Күн тақырыбындағы өзекті мәселелер қатарында 
Қазақстан мен Қытай шекарасын Семей – Ақтоғай 
телімімен байланыстыратын жаңа теміржол құрылысы 
үшін жерлерді резервке алу мәселесі қаралды. Аталмыш 
жаңа телім қазіргі Аягөз, Үржар және алдағы уақытта 
жаңадан құрылатын Мақаншы ауданының аумағымен 
өтеді. Сәйкесінше бірқатар мәселелер бар. Себебі жаңа 
теміржол елді мекендер іргесімен өтіп, ауылшаруашылық 
мақсатта пайдаланылатын аумақтарға түседі. Бұл ретте 
Таскескен ауылы сынды аса күрделі аумақтар бар. Осынау 
мәселелер бойынша негізінен жергілікті атқарушы билік 
өкілдері жұмыс жүргізуде.

Айта кетер жайт, жаңа теміржол телімін сапалы салу 
үшін әрі жергілікті тұрғындар тарапынан реніш тудырмау 
үшін әлі де біршама жұмыс жүргізу қажет. Осы тарапта 
қажетті жер телімдерін резервке алумен айналысатын 
комиссия құрылды. Оның жұмысын облыс әкімінің 
орынбасары Айдын Кәрімов өз назарына алатын болды.

Сонымен қатар аталмыш отырыс барысында Се-
мей ЖТ бөлімшесі басшылығы өтінішімен комиссия 
мүшелері болжамды теміржол бағытын жан-жақты 
түрде талқылап, жер учаскелеріндегі меншік иелерінің 
тізімін қарастырды. Бұл орайда Семей магистральдық 
желі бөлімшесінің бас инженері Айдос Жаманбаев пікір 
білдіріп өтіп, теміржолшылар тарапынан атқарылып 
жатқан жұмыстар қатарымен де кең көлемде таныстырып 
өтті. Аталмыш шара ұлттық компания басшылығының  
назарында тұрғандығын айта кеткен орынды.

Тоқтала кетерлігі, жаңа теміржол Қазақстан мен 
Қытай мемлекеті арасындағы тауар айналымын елеулі 
мөлшерде арттырып, сонымен қатар теміржол арқылы 
жүктерді тасымалдау инфрақұрылымын жақсарта түсуге 
ықпал етеді деп күтілуде.

«Қазақстан темір жолы» ұлттық компаниясы» акци-
онерлік қоғамы «Табиғи монополиялар туралы» ҚР 
Заңының 22-бабы 1-тармағының  9-2) тармақшасына 
сәйкес өңірдегі (қаладағы) экономикалық қызмет 
түрлері бойынша бір жылдағы статистика бойынша 
қалыптасқан бір қызметкердің орташа айлық атау-
лы жалақысының өзгеруіне байланысты, 2023-2025 
жылдарға арналған электр энергиясын беру жөніндегі 
реттеліп көрсетілетін қызметтерге бекітілген тарифтің 
өзгергені туралы хабарлайды. 

Қазақстан Республикасы Ұлттық экономика мини-
стрлігі Табиғи монополияларды реттеу комитетінің 
2023 жылғы 15 қыркүйектегі №127-НҚ бұйрығының 
негізінде Қазақстан Республикасы Ұлттық экономика 
министрлігі Табиғи монополияларды реттеу комитетінің 
2020 жылғы 19 қарашадағы №65-НҚ бұйрығына өз-
герістер енгізіліп, 2021-2025 жылдарға арналған кірме 
жолдар қызметтеріне тарифтер бекітілді және Қазақстан 
Республикасы Ұлттық экономика министрлігі Табиғи 
монополияларды реттеу комитетінің  2022 жылғы 31 
тамыздағы № 131-НҚ бұйрығының күші жойылғанын 
ескере отырып, келесі тарифтер бекітілді:

1-қызмет
2021 жылға – ҚҚС есебінсіз вагон/км үшін 148,27 теңге;
2022 жылға – ҚҚС есебінсіз вагон/км үшін 152,99  теңге;
2023 жылға 01 қаңтардан бастап – ҚҚС есебінсіз 

вагон/км үшін 142,83 теңге;
2023 жылға 01 шілдеден бастап-ҚҚС есебінсіз вагон/

км үшін 192,90  теңге;
2024 жылға – ҚҚС есебінсіз вагон/км үшін 206,14 теңге;
2025 жылға – ҚҚС есебінсіз вагон/км үшін 211,74 теңге.
2-қызмет
2021 жылға – ҚҚС есебінсіз вагон/сағ үшін 49,49 теңге;
2022 жылға – ҚҚС есебінсіз вагон/сағ үшін 51,06 теңге;
2023 жылға 01 қаңтардан бастап – ҚҚС есебінсіз 

вагон/сағ үшін 47,67 теңге;
2023 жылға 01 шілдеден бастап-ҚҚС есебінсіз вагон/

сағ үшін 64,42 теңге;
2024 жылға – ҚҚС есебінсіз вагон/сағ үшін 68,80 теңге;
2025 жылға – ҚҚС есебінсіз вагон/сағ үшін 70,67 теңге.

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Мәселен, биыл жыл басынан бері Маңғыс- 
тау жол дистанциясы аумағында сегіз малды 
пойыз басыпты. Демек, бұл пойыздардың 
жолдан шығып кету қаупімен сонша рет 
бетпе-бет келді дегені. Мамандардың ай-
туынша, төрт түліктің ішіндегі  терісі қалың 
жануарды соққан пойыздың жолдан шығып 
кету қаупі де жоғары болатын көрінеді. Он-
дай жағдайда бүкіл бір құрам аударылып, 
арты қандай өкінішке ұрындырары мүмкін 
екенін тұрғындармен кездесулерде үзбей 
айтып келе жатқанын жеткізді. Малға қарсы 
қоршауларды да жылда салып, жаңартып 
жатқанын алға тартады. Маңғыстау жол 

дистанциясы бойынша биыл  10-11 бе-
кеттер, Шетпе ст.-13-бекет, 12-13 бекет, 
12-11 бекет аралықтарының оң және сол 
жағына 88,7 шақырым жаңадан қоршау 
құрылыс жұмыстары жүргізілуде екен. 
Құрылыс жұмыстарын жыл соңына дейін 
бітіру жоспарланған. 

– Осы жылы теміржолдағы шұғыл тежеу 
берулер көбейіп кетті. Өткен сегіз айда 148 
жағдай тіркеліп, былтырғы салыстырмалы 
мерзімдегіден 31 дерекке артты. Соның 
салдарынан 7,40 тонна дизельдік отын 
шығын болды. 8 мал пойыздың астына 
түсті. Бұл мал Бастау – Ақбөбек бекеттері, 
Өзен ст. – Бастау, 10-11 бекет, 11-12 бекет, 
12-13 бекет, Қарақия ст. – Жетібай ст., 14-15 
бекет, Ақбөбек бекеті – Бопай ст. аралықта-

рында кездескен. Содан бір жағдайда ғана 
малдың кімдікі екені анықталмады. Қалға-
нында иесі табылып, ҚР Әкімшілік құқық 
бұзушылық туралы Кодексінің 30-тарау 
559-бабы 1-бөлігіне сәйкес ескерту беріліп, 
айыппұл салынды. Сондай жағдайлардың 
алдын алу жұмыстарын түрлі деңгейде өт-
кізіп жатырмыз. Қазірге дейін жеті жүзден 
астам адамға түсінік жүргіздік. Мал иелеріне 
түсіндіріп,  арнайы бақташы ұйымдастыруға 
аудан әкімдіктеріне хат жолдадық. Желілік 
полиция бөлімшесі және ауыл әкімшілігі 
қызметкерлерімен бірлесе теміржолға жақын 
Боздақ, Батыр, Баянды, Емір ауылдарында 
болып, тұрғындармен кездестік, – дейді 
Маңғыстау жол дистанциясының жетекші 
жол инженері Ержан Артықбаев. 

МАЛҒА  ҚАРАУ  БОЛМАЙ  ТҰР
Жолға малдың шығып кету мәселесі өзектілігін жоймай отыр. 
Теміржолшылардың жылдағы жырына айналған бұл түйткіл-
ді шешетін қандай жолдар бар? Оған халық не дейді, күнкөріс 
үшін өсіріп отырған малының арам қатқаны тұрғындарға да 
жақсы болмаса керек?! ҚАУІПСІЗДІК

 СЫЙАҚЫ  АЛДЫ

Семей ЖТ бөлімшесі бойынша 
бір топ теміржолшы пойыз 
қозғалысының қауіпсіздігін 
қамтамасыз еткен еңбектері 
үшін арнайы сыйақымен ма-
рапатталды. 

Компанияның Қызылорда ЖТ бөлімі 
мен Қауіпсіздік департаментіне қарасты 
Қызылорда учаскесінің ревизорлар аппа-
раты басшылығымен бірлесіп  ағымдағы 
жылда қозғалыс қауіпсіздігін нығайтуға 
арналған профилактикалық шаралар 
жүргізу жоспары бойынша депоның үздік 
теміржолшылары арасында «Үздік вагон 
қараушы» сайысы өтті.

Биыл Түркістан мен Сексеуіл станция- 
лары арасындағы депоның вагондарды 
бақылау пункттерінде жұмыс жасайтын 
вагон қараушы-жөндеушілердің ішінен 
ең үздігі  Қазалы станциясындағы депо 
орталығында өткен байқауда бақ  сынады. 
Депо бастығы Арғын Орымбаев, кәсіподақ 
ұйымының төрағасы Бақытжан Ибрайым, 
басшы орынбасарлары мен тәлімгер, 
инструкторлардың 2 сатылы сынағына 
түскен вагон қараушылардың барлығы 
жинаған тәжірибелерімен бөлісіп, тео-
риялық білімін дәлелдеп, шеберліктерін 
байқатты.

– Бүгінгі екі турдан тұратын үздіктер 
сынағына қатысқан вагон қараушы-жөн-
деушілер – шын мәнінде депоның мақта-
ныштары. Олар – осыған дейін өздері 
еңбек ететін  бақылау бекеттерінен ақаулы 
вагонды өткізбей таба білген тәжірибелі 
теміржолшылар. Алғашқы турда теориялық 
білім сынға салынды. Екінші емтихан 

Хабарландыру

– Жамансор – 4-ші класты, 
үш жолы бар станция. Мұнда 
тәулігіне жиырмадан астам 
жүк және жолаушы пойызда-
ры келеді. Бұрын одан да көп 
болатын, пойыздардың бірі 
келіп, бірі кетіп жатқан қарбалас 
шақтар еді. Қазір ондай жүктеме 
жоқ. Станция басында вокзал, 
электрмен, байланыспен жаб-
дықтау, жол дистанциясы, вагон 
шаруашылығы бөлімшелері бар. 
Атырау-Алматы, Атырау-Астана 
бағытына жүретін жүрдек пой-
ыздар шыққалы жұмысымыз 
біраз күрделенді, жауапкершілік 
артты. «Тальго» пойыздары қатты 
жылдамдықпен жүретіндіктен 
байланыс, электр құралдары-
ның дұрыс жұмыс жасауына, 
қауіпсіздікке баса мән беріледі. 
Жалпы станция қалыпты жұ-

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

ЖАҢАРҒАН  ЖАМАНСОР
Атырау өңіріндегі Жамансор – облыс орта-
лығынан ең шалғайдағы Қызылқоға ауданы 
аумағындағы шағын станция. Станцияға күні-
не 20 шақты пойыз келіп кетеді. Оның ішінде 
жүк және жолау- шы пойыздарымен қатар, 
мұнайшыларды тасымалдайтын қала маңы 
тасымалы пойызы да қатынайды. Станция 
бастығы Дарын Есенов жас кадрлар қатарынан. 

КІЛ  МЫҚТЫДА  КІМ  МЫҚТЫ?
Қазалы вагон пайдалану депосының теміржолшылары ай-
мақтағы үздік вагон қараушыларды анықтады. Сонымен кіл 
мықтыда  кім мықты дейтін болсақ,   нағыз вагон қараушыға тән 
қырағылықпен, озық тәжірибесін көрсете білген Қызылорда тех-
никалық қызмет көрсету бекетінің вагон қараушы-жөндеушісі 
Рысбек Оразалиев жүлделі 1-орынды қанжығасына байлады.

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

мыс жасап тұр, отырған жеріміз 
жылы, алаңсыз жұмыс жасауға 
жағдай бар. Жүк тасымалына 
келсек, өткен 8 айда 731 вагон 
жүк түсіріліп, 94 вагон жүк ти-
елді,  – дейді ол. 

Станцияға күрделі жөндеу жүр-
гізілгелі ғимарат іші де, сырты да 
жарқырап тұр. Кезекшінің бөл-
месі бөлек, станция бастығының, 
аға электромеханиктің өз бөл-

кезінде ағымдық жөндеу тұйығында (АЖТ) 
тұрған №24474280 вагонының техникалық 
жағдайын қарап, оның техқұжатқа сәйкес 
емес тұстарын практикалық тұрғыдан 
анықтады. Бұл вагон қараушының бекетке 
аялдаған вагондарға күнделікті техқызмет 
көрсету әрекеттері сараланған сынақта 
үміткерлердің барлығы шеберліктерін 
дәлелдей білді. Пойыздардың қозғалыс 
қауіпсіздігін нығайтуға арналған профи-
лактикалық шаралар санатындағы мұндай 
сынақтар әріптестерімнің өз кәсібін жан-
жақты меңгеруге машықтандыра түседі, 
– деді байқаудың қазылар төрағасы, депо 
бастығы Арғын Орымбаев.

Сынақ нәтижесінде Шиелі техникалық 
қызмет көрсету бекетінің вагон қарау- 
шы-жөндеушісі Табиғат Абдураев жүлделі 

3-орынды иеленді. Қазалы ТҚКБ вагон 
қараушы-жөндеушісі Серік Шаден жүлделі 
2-орынға шықса, өзгелерден өз тәжіри-
бесімен және біліктілігімен асып түскен 
Қызылорда ТҚКБ вагон қараушы-жөндеу- 
шісі Рысбек Оразалиев жүлделі 1-орынды 
қанжығалады. Бұдан бөлек Сексеуіл стан-
циясындағы техқызмет көрсету бекетінен 
Қайырбай Нұрсейітов, Болатбек Сансызбаев, 
қазалылық Айбек Қараманов, Нұрсұлтан 
Бақытжанұлы, Тереңөзектегі бақылау 
бекетінен Александр Абдураймов та өз 
кәсіптерінің үздіктері болуға лайық екен-
діктерін дәлелдеді. Сынаққа қатысушылар 
мен жүлдегерлерге депо басшылығы және 
кәсіподақ ұйымы атынан дипломдар мен 
сыйлықтар табысталды.

Суретті түсірген автор

мелері бар. СОБ қондырғылары 
қорабы бір бөлмеде орналасқан. 
Бұрын байланыс құралдары 
ашық-шашық тұратын болса, енді 
олардың бәрін арнайы қорапқа 
орналастырып, монтаждалып, 
барлық байланыс түрлері жаңаша 
орнатылды. Бұл – қандай да ақау 
бола қалса, соны дәл табу үшін 
және ақауды уақытылы орнынан 
келтіру үшін аса қажет шаруа. 
Қозғалыс қауіпсіздігі, бағдаршам, 
бұрмалардың дұрыс жұмыс 
жасауына зор мән беріледі. 
Станция қызметкерлерінің бәрі 
де сол Жамансор ауылының 
байырғы тұрғындары. Бұлар 
үшін болат жолдағы жұмыс 
сүйікті мамандығы болумен 
қатар, тіршілік ету  өзегі деуге 
де болады. Жамансор станция-
сында барлығы 8 бағдаршам, 6 
автоматты түрде жұмыс істейтін 
бағыттамалы бұрма бар. Бәрі 
де қалыпты жұмыс жасап тұр.

Суреттерді түсірген автор

ЖОБА

Абай облыстық әкімдігінде 
теміржолшылар мен атқарушы 
билік өкілдері бас қосқан жиын 
өтті. Басты тақырып жаңадан са-
лынатын Аягөз – Бақты теміржол 
телімінің шекарасын нақтылау 
және осы бағыттағы алдағы 
уақыттарда атқарылатын жұ-
мыстарды пысықтау болатын. 

Олардың қатарында әсіресе қозғалысшылар, соның 
ішінде станция қызметкерлері көп. Атап айтсақ, Семей 
станциясы бойынша сигналист Ертілек Жасұланов, осы 
станцияның пойыз қабылдаушысы Медет Дәуітбаев, 
сұрыптау дөңесінің кезекшісі Әнуар Сабырғалиев, пой-
ыз құрастырушы Арман Исабаев және сонымен қатар 
Жаңа-Семей жүк станциясының СДВ үйлестірушісі 
Сағатбек Нұрмағанбетов бар. Бұл тізім алдағы уақыттарда 
да толыға түсетіні анық. Себебі өндірістік қауіпсіздік 
және еңбекті қорғау инженерлері қызмет барысында 
қырағылық танытып, тосын жайттардың алдын алған 
жандардың жаңа легін анықтауды бастап кетті. 

Абай ЕРТІС,
Семей

ЫНТАЛАНДЫРУ
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Комиссия под председательством 
директора филиала ТОО «КТЖ – Гру-
зовые перевозки» – «Акмолинское 
отделение ГП» Әділхана Дәкенова, 
при участии руководства Акмолин-
ского отделения магистральной 
сети, представителей ревизорского 
аппарата, а также причастных 
специалистов производит осмотр 
хозяйств, расположенных в гра-
ницах Акмолинского отделения. 

– В целях обеспечения ста-
бильной работы в зимний пе-
риод с 18 сентября по 3 октября                                             
2023 года проводится осенний 

осмотр хозяйств. Особое внимание 
обращено на соблюдение требо-
ваний безопасности движения 
поездов, охраны труда, обучение 

первозимников, а также создание 
надлежащих условий на рабочих 
местах, – рассказал директор фи-
лиала ТОО «КТЖ – Грузовые пере-

МОРОЗЫ  НЕ  СТАНУТ  СЮРПРИЗОМ
В Акмолинском регионе стартовал осенний комиссионный 
осмотр. В ходе проверки будет оценена степень готовности 
хозяйств, технических средств, устройств, зданий и соору-
жений к работе в зимний период.

Айлин БАУРЖАН,
Астана

 Акционерное общество «Национальная компания 
«Қазақстан темір жолы» информирует об изменении 
утвержденного тарифа на регулируемые услуги подъезд-
ных путей на 2023-2025 годы в соответствии с подпун-
ктом 9-2) пункта 1 статьи 22 Закона РК «О естественных 
монополиях» изменение среднемесячной номинальной 
заработной платы одного работника по видам экономи-
ческой деятельности в регионе (городе), сложившейся по 
данным статистики за год.

На основании приказа Председателя Комитета по ре-
гулированию естественных монополий Министерства 
национальной экономики Республики Казахстан от                            
15  сентября 2023 года №127-ОД внесены изменения 
в приказ Председателя Комитета по регулированию 
естественных монополий Министерства национальной 
экономики Республики Казахстан от 19 ноября 2020 года 
№65-ОД и утверждены тарифы на услуги подъездных 
путей на 2021-2025 годы и о признании утратившим 
силу приказа Председателя Комитета по регулированию 
естественных монополий Министерства национальной 
экономики Республики Казахстан от 31 августа 2022 года 
№ 131-ОД с вводом в действие:

Услуга-1
на 2021 год – 148,27 тенге вагон/км без учета НДС;
на 2022 год – 152,99 тенге вагон/км без учета НДС;
на 2023 год с 01 января – 142,83 тенге вагон/км без 

учета НДС;
на 2023 год с 01 октября – 192,90 тенге вагон/км без 

учета НДС;
на 2024 год – 206,14 тенге тенге вагон/км без учета НДС;
на 2025 год – 211,74 тенге тенге вагон/км без учета НДС;
Услуга-2
на 2021 год – 49,49 тенге вагон/час без учета НДС;
на 2022 год – 51,06 тенге вагон/час без учета НДС;
на 2023 год с 01 января – 47,67 тенге вагон/час без 

учета НДС;
на 2023 год с 01 октября – 64,42 тенге вагон/час без 

учета НДС;
на 2024 год – 68,80 тенге вагон/час без учета НДС;
на 2025 год – 70,67 тенге вагон/час без учета НДС.

Первое из них прошло на станции Есиль. Второе – на 
станции Кушмурун. 

В частности, тренировочные мероприятия на станции Есиль 
проводились с привлечением пожарного поезда, подразделе-
ний ГУ «Служба пожаротушения и аварийно-спасательных 
работ» ДЧС Костанайской области, формирований звеньев 
гражданской защиты станции Есиль.

В полосе отвода учения проводились неспроста. В 
данный период это наиболее опасное место на железной 
дороге в плане противопожарной безопасности. И опера-
тивные действия по тушению возгораний в аналогичных 
ситуациях – одна из важнейших забот железнодорожных 
огнеборцев.

Как сообщил начальник негосударственной железно-
дорожной противопожарной службы Султан Смамбаев, 
по тактическому замыслу, в результате неосторожного 
обращения с огнем сторонних лиц произошло возгорание 
в полосе отвода на станции Есиль. По сигналу на место 
происшествия немедленно прибыли противопожарные 
подразделения, а также пожарный поезд. Благодаря сла-
женным, оперативным действиям огнеборцам удалось 
быстро локализовать, а затем и потушить пламя. 

– Цель учений – отработка взаимодействия между ГУ 
«Служба пожаротушения и аварийно-спасательных работ» 
ДЧС Костанайской области, АО «НК «Қазақстан темір 
жолы». Проверка готовности формирований привлекаемых 
для тушения пожаров. Обучение РТП в оценке обстанов-
ки пожаров в полосе отвода, определению решающего 
направления на пожаре, организации тушения пожара 
в сложных условиях и управлении личным составом при 
работе в боевой обстановке, – говорит Султан Смамбаев.

Аналогичные учения прошли и на одной из клю-
чевых станций региона – Кушмурун. Здесь подобные                                    
мероприятия в полосе отвода проводятся довольно часто. 

По итогам обоих данных учений руководством была 
дана положительная оценка.

возки» – «Акмолинское отделение 
ГП» Әділхан Дәкенов.

На сегодняшний день в регионе 
создан штаб для осуществления 
контроля за ходом подготовки 
хозяйств к работе в зимний пе-
риод, а также утвержден план 
мероприятий.

В частности, согласно заклю-
ченным договорам, идет поставка 
спецодежды и спецобуви. Ведется 
проверка технической готовности 
приписного парка снегоуборочной 
и снегоочистительной техники, 
число которой в регионе состав-
ляет 36 единиц. В полном объеме 
подготовлена техника на железно-
дорожном ходу и автотранспорт. 
Продолжается осмотр 191 локомо-
тива с переводом узлов и систем 
на зимний режим работы. 

После окончания осмотра руко-
водители, которые качественно 
подготовили хозяйства к зиме, 
будут отмечены на селекторном 
совещании и отмечены грамотами.

Фото автора

ҚТЖ как самый крупный рабо-
тодатель выступает проводником 
по решению вопроса гендерного 
равенства. В Казахстане на желез-
нодорожном транспорте трудятся 
немало женщин. Несмотря на то 
что работа на магистрали требует 
не только высокой квалификации, 
но и полной самоотдачи, они еще 
успевают полноценно заниматься 
домом, семьей, уделять время 
родным и близким, реализовывать 

и проявлять себя в интересных 
хобби, увлечениях, спорте. 

Даже в таких «неженских», на 
первый взгляд, профессиях, как 
монтер пути, машинист локо-
мотива, поездной диспетчер, 
электромеханик СЦБ, трудятся 
нежные и утонченные девушки. 
На сегодня женщины работают и в 
топ-менеджменте компании, есть 
и руководители подразделений – 
их более двух тысяч, специалистов 
– более девяти тысяч, служащих 
более семи тысяч, рабочих – более 
семи тысяч, в том числе отмечен-

ных высшей отраслевой наградой, 
знаком «Почетный железнодорож-
ник» – более 30 человек.

При этом социальный пакет 
железнодорожников включает 
в себя льготы, направленные на 
поддержку здоровья матери и 
ребенка. Такие как, к примеру, 
оплачиваемые социальные отпуска 
в связи с рождением, усынов-
лением/удочерением ребенка; 
материальная помощь в связи 
с усыновлением/удочерением 
ребенка любого возраста; предо-
ставление работающим женщинам 

СТРЕМЛЕНИЕ  К  ЗНАКУ  РАВЕНСТВА
В АО «НК «ҚТЖ» вопрос продвижения гендер-
ного равенства есть в повестке дня. На сегод-
ня в ҚТЖ работают более 26 тысяч женщин, 
что составляет 23% от общей численности 
работников. 

Асель ШАЙХЫНОВА,
Астана

Во всех подразделениях ма-
гистральной сети обучено                               
250 первозимников, где прак-
тическим методам труда в зим-
ний период обучают опытные 
наставники. 

– Работа на железной дороге – 
тяжелый и трудоемкий процесс, 
требующий огромной ответствен-
ности, – отмечает директор Алма-
тинского отделения магистральной 

сети Аскар Жексенбиев. Работа 
зимой всегда подразумевает под 
собой экстремальные условия, 
люди должны быть готовы к непред-
виденным ситуациям, таким как 
резкая перемена погоды, обильный 
снегопад и большое снижение 
температуры. 

Действительно, особенности 
климатических условий создают 
множество трудностей. С приходом 
первых морозов и снегопадов же-
лезнодорожные пути покрываются 
слоем льда и снега, и поэтому уже 

с осени особое внимание уделяется 
подготовке дороги к зиме. Тщатель-
но проводится осмотр стрелочных 
переводов, искусственных соору-
жений и зданий. Особое внима-
ние уделено содержанию путей 
и междупутья. Для обеспечения 
стабильного движения  скорост-
ных поездов  проводятся работы 
по укреплению этих участков. 
Ведется установка снегозащитных 
заборов. Текущий их ремонт при 
плане 3,7 километра фактически 
составляет 2,4, или 64%. Работы 
ведутся собственными силами 
Актогайской дистанции пути.  

Связистами подготовлены все 
устройства СЦБ, связи, радио, а 
также устройства автоматики на 
переездах. В хозяйстве электро-
снабжения проведена проверка 
контактной сети, при наступлении 
минусовых температур вагон-лабо-
раторией проверяются километры 
контактной подвески на главных 
путях, перегонах и станциях. Вы-
полнен текущий ремонт электри-
ческих подстанций, оборудования 
автотрансформаторных пунктов, 
постов секционирования, прове-

Осмотр

рены габариты опор контактной 
сети для прохода снегоочистителя, 
выполняется ремонт высоковольтных 
линий автоблокировки и продольного 
электроснабжения. Полным ходом 
идет подготовка аварийно-восста-
новительных автомотрис к работе. 
Заготовлены запасы трансформа-
торного масла, ГСМ. Подготовка 
теплотрасс выполнена на 100%, за-
вершается подготовка 19 котельных. 
Текущий ремонт зданий выполнен 
на 86%. Все восстановительные и 
пожарные поезда готовы к работе в 
зимних условиях. По вокзальному 
хозяйству производится ремонт че-
тырех зданий – Бесколь, Капчагай, 
Достык и Актогай, срок завершения 
работ которых – до 30 ноября теку-
щего года. Параллельно полным 
ходом идет подготовка техники и 
автотранспорта.

Значительное похолодание 
прогнозируется уже в октябре, 
и в северном направлении это 
неизбежно, поэтому уштобинские 
энергетики продолжают работы 
по усилению освещения парков 
во избежание траверса и поломок 
контактной сети. Диагностика и 
мониторинг оборудования прово-
дятся с использованием современ-
ных средств и технологий. В целях 
организации стабильной работы 
хозяйства в зимний период прово-
дятся оперативные совещания, где 
рассматриваются меры устранения 
выявленных недостатков.

Фото автора

ГОТОВИМСЯ  ОСНОВАТЕЛЬНО!
Работа железной дороги в зимний период  всегда связана с труд-
ностями и требует большой ответственности и внимания от ра-
ботников всех служб. Поэтому в Алматинском отделении маги-
стральной сети к зиме готовятся заблаговременно и основательно.

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

дополнительных перерывов для 
кормления ребенка в возрасте до 
полутора лет и другие.

Также с целью улучшения ESG 
рейтинга на 2023-2024 годы 
разработана «дорожная карта», 
на основе которой в свою оче-
редь создан План мероприятий 
по установлению гендерного 
баланса в ҚТЖ.

Большое внимание уделяется 
обучению и саморазвитию же-
лезнодорожниц. Только с нача-
ла 2023 года прошли обучение                                                       
2 100 сотрудниц компании. Они из-
учили такие интересные и полезные 
обучающие модули, как «Базовые 
навыки руководителя», «Охрана 
труда», «Повышение квалификации 
охранников», «Основы трудового 
законодательства», «Женщины и 
цели в области устойчивого раз-
вития», «Равенство и расширение 
прав и возможностей», а также 
множество других.

СОЦИУМ

Участниками встречи на информаци-
онной онлайн-платформе TransExpert 
стали директор Центра трансформации 
бизнеса АО «НК «ҚТЖ» Ержан Наурызбаев, 
управляющий директор по терминальной 
деятельности АО «Кедентранссервис» Марат 
Байтуренов, управляющий директор по 
логистике АО «KTZ Express» Айбек Капар 
и заместитель председателя Лиги прав 
потребителей Мурат Абенов. 

– Казахстан сейчас является флагманом 
перестройки транспортного каркаса Евра-
зии, сказал Президент страны, выступая 
на Евразийском экономическом форуме. 
И мы можем это подтвердить. Все геопо-

литические шоки, которые происходят 
вокруг нас, – это и риски, и большие воз-
можности, – отметил Ержан Наурызбаев.

В прошлом году ҚТЖ перевезла через 
Казахстан более 23 миллионов тонн гру-
зов. Поставлен  исторический рекорд по 
контейнерным перевозкам – 1 миллион 
129 тысяч ДФЭ.

– И в этом году будет перевезено еще 
больше. По итогам восьми месяцев мы 
идем на улучшение показателей транзита 
как с точки зрения тоннажа, так и контей-
неров, – сказал Ержан Наурызбаев. – Если 
сейчас за счет транзита через Казахстан мы 
зарабатываем более миллиарда евро, то с 
увеличением пропускной способности эта 
цифра может вырасти кратно.

Он добавил, что в последние годы можно 

услышать новую корпоративную мантру: 
«Транспорт – это новая нефть».

– Поэтому в своем Послании Глава госу-
дарства столько внимания уделил развитию 
транспортного транзитного потенциала. 
Если мы сможем увеличить долю транспор-
та в ВВП, то увеличим и приток валютной 
выручки, но не за счет экспорта сырья. 
Стоит задача – 9% ВВП Казахстана должно 
приходиться на транспорт и логистику, и 
это то, над чем мы сейчас работаем. 

Казахстан находится на перекрестке 
двух больших международных торговых 
маршрутов: Восток – Запад и Север – Юг. И 
работа по выстраиванию международного 
партнерства велась ҚТЖ как раз в этих 
направлениях. 

В мае подписано соглашение о создании 

В  АВАНГАРДЕ  ИЗМЕНЕНИЙ
Транспорт – это новая нефть. Такое мнение озвучено на 
очередном эксперт-форуме «Магистраль» по вопросам 
международного логистического сотрудничества и раз-
вития транзитных транспортных коммуникационных 
путей.

совместного предприятия для развития 
ТМТМ с одной из крупнейших логистиче-
ских компаний мира – сингапурской PSA 
International. Обсуждаются инвестиционные 
проекты в сфере транспорта и логистики 
с Abu Dhabi Ports Group, в частности по 
развитию портовой инфраструктуры.

– Мы хотим выйти за рамки Казахстана 
и оказывать услуги в других странах, 
реализуя принцип «одного окна». Одним 
из основных партнеров мы видим здесь 
Abu Dhabi Ports Group. Это молодая ком-
пания с большим активом и компетенция-
ми, в том числе по территории Ирана, 
который считается сложным участком 
из-за санкций, – отметил управляющий 
директор по логистике АО «KTZ Express» 
Айбек Капар. – Сейчас мы в процессе 
создания СП на паритетной основе, 
мы никому не даем ущемлять наши 
права. Рассматриваем также варианты 
сотрудничества с Shandong Port Group. 

Работа по созданию еще одного со-
вместного предприятия на ТМТМ ведется 
вместе с Грузинской и Азербайджанской 
железными дорогами. Налажено партнер-
ство с Китаем.

– Мы разработали с руководством ҚТЖ 
несколько базовых принципов для фор-

мирования международных партнерств. 
Первый – 100% МЖС всегда остается в 
собственности государства. Второй – 
мы открыты к сотрудничеству со всеми 
компаниями. Третий – мы никому не 
даем эксклюзив. Четвертый –  100-про-
центное соблюдение международного 
санкционного режима. И пятый – воз-
можность для нацкомпании зарабатывать 
деньги за пределами Казахстана –  точки 
зарождения, поглощения грузов, мар-
жинальность находится там, – отметил 
Ержан Наурызбаев.

Он добавил, что трансформация ҚТЖ – 
вопрос комплексный, и в компании к нему 
подходят комплексно. Как с точки зрения 
международного сотрудничества, так и 
развития инфраструктуры, обновления 
парка локомотивов и вагонов и т. д.

– Приоритетные инфраструктурные про-
екты для Казахстана – Достык – Мойынты и 
Бахты – Аягоз. Они позволят расшить узкие 
места, увеличить пропускную способность, 
и не отстать от мировых лидеров, которые 
сегодня реализуют инвестпрограмму по 
развитию транспорта. Ведь транспорт – это 
новая нефть не только для Казахстана, но 
и для Германии, России, США и других 
стран, – заключил Ержан Наурызбаев.

УЧЕНИЯ

СНОВА  В  ПОЛОСЕ 
ОТВОДА…

В Костанайском регионе прошли 
два пожарно-тактических учения 
по условному тушению пожара 
в полосе отвода.

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

Объявление

ФОРУМ

Любовь РОВБА,
Астана
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Спорт

Раннее детство Акназара Кари-
баевича прошло на маленьком 
разъезде Андабай Кзыл-Ордин-
ской области, где отец работал 
обходчиком пути. Школа в по-
селке была только начальная, 
и семья переехала на станцию 
Казалинск. Мечтал поступить 
в железнодорожный институт. 
Однако в их многодетной се-
мье работал только отец и по 
окончании школы Акназар, 
старший из шести детей, начал 
трудиться в совхозе «40 лет 
КазССР» механизатором. В 1969 
году он поступил в Уральский 
сельхозинститут на агрономи-
ческий факультет, где встретил 
студентку экономфака Орын, 
ставшей его супругой. 

В 1974 году молодожены 
дипломированными специали-
стами вернулись в Казалинск, 
у них родились дочка и сын. 
Орын устроилась в строитель-
ную организацию бухгалтером, 
Акназар – в райком комсомола 
инструктором орготдела. В 
1980 году семья Карибаевых 
переезжает в Уральск. И лишь 

МЕЧТЫ  СБЫВАЮТСЯ, 
ЕСЛИ МЕЧТАТЬ  ДЕЙСТВЕННО

Коллективы филиалов 
ТОО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» – «Батыс» и 
Актобинского отделения 
магистральной сети по 
ЗКО душевно поздравили 
с 75-летием председателя 
совета ветеранов Ураль-
ских железнодорожников 
Акназара Карибаева.

в 38 лет его мечта о железной 
дороге сбылась! 

В 1986 году он не побоялся 
перемен, устроившись в Ураль-
скую дистанцию лесонасаждений 
(ПЧЛ) мастером. Вскоре стал 
начальником участка, а с 1995 
по 2006 год Акназар Карибаевич 
возглавлял предприятие. К слову, 
его супруга тоже перешла на ра-
боту в дистанцию гражданских 
сооружений главным бухгалтером, 
ее трудовой стаж на железной 
дороге составляет 30 лет.

– Основным направлением 
работы ПЧЛ было обеспечение 
безопасности движения поез-
дов. Для защиты от снежных 
заносов вдоль железной до-
роги от станции Семиглавый 
Мар до Чингирлау было около                                  
4 000 гектаров лесопосадок, за 
ними велся постоянный уход: 
междурядная вспашка, обрезка, 
выкорчевка старых деревьев. За 
время моей работы было выса-

жено молодых саженцев еще на 
200 гектарах, – рассказывает 
Акназар Карибаев.

– В 1990 годы было тяжело: 
зарплату задерживали, про-
дукты продавались по талонам. 
Для поддержания работников 
между лесных насаждений сеяли 
пшеницу, а полученную из нее 
муку по низкой цене распреде-
ляли между рабочими. Так мы 
смогли сохранить свои кадры, 
– вспоминает юбиляр. 

Социальная направленность 
Карибаева нашла свое приме-
нение на профсоюзной стезе. 
В 2006 году НОД Уральск Кур-
мангазы Кажиденов предложил 
ему возглавить профсоюзный 
комитет Уральского отделения 
дороги. Через 10 лет Акназар 
Карибаев стал председателем 
Регионального совета вете-
ранов филиала Актобинского 
отделения магистральной сети 
по Уральскому региону.

Его труд отмечен множеством 
«Алғыс хат» и почетными гра-
мотами, а также знаками «По-
четный ветеран-железнодо-
рожник», «Адал еңбегі үшін», 
«Кәсiподақтағы белсендi жұмыс 
үшiн», юбилейными знаками и 
медалями «ҚР темiржолшылар 
кәсiби одағына 20 жыл» и к 100- и 
110-летию Казахской железной 
дороги, также медалью «Еңбек 
ардагері». А в честь 75-летия ему 
вручены почетные медали «Ха-
лық құрметi» и «Асыл ардагер».

Анна МАРЬИНА, Уральск
Фото автора

Торжественное мероприятие 
открыла заместитель Премьер-ми-
нистра РК Тамара Дуйсенова. В 
ходе выступления она отметила, 
что встречи в преддверии Дня 
труда уже стали доброй традицией. 

– Мы собираемся не только для 
того, чтобы поздравить победителей 
конкурса, но и для того, чтобы еще 
раз выразить слова благодарности 
и уважения человеку-труженику: 
строителю и энергетику, хлеборобу 
и животноводу, летчику и желез-
нодорожнику, повару и садовнику, 
тем, кто лечит и спасает жизни, 
учит и воспитывает наших детей, 
согревает наши дома, защища-
ет и оберегает наш сон, девяти 
миллионам казахстанцев, чьим 
ежедневным кропотливым, порой 
нелегким трудом пишется история 
нашего независимого государства, 
– отметила Тамара Дуйсенова.

Конкурс состоит из трех номина-
ций: «Лучшая трудовая династия» 

– выбирается самая многочисленная 
династия с самым продолжитель-
ным трудовым стажем, имеющая 
наибольшее количество наград, 
«Лучший молодой работник произ-
водства» – победителем становится 
самый активный и трудолюбивый 
работник производства со стажем 
работы не более пяти лет,  «Лучший 
наставник работающей молоде-
жи» – самый высокоэффективный 
наставник со стажем работы не 
менее 20 лет.

Так, в номинации «Лучшая тру-
довая династия» первое место 
заняла династия Амангельдино-
вых, почти 800 лет трудящаяся в 
железнодорожной сфере.

– Я представляю четвертое 
поколение нашей династии. Ее 
основатель Орыспек Амангель-
динов был строителем Турксиба. 
Он начал свой трудовой путь в                                                                      
1919-м. Думаю, мы победили благо-
даря длительной преемственности 

Ұйымдастырушылар да қаты-
сушыларға көтеріңкі көңіл күй 
сыйлап, бұл күннің үлкен мереке 
екенін сездіре білді. Үлкен сахна 
тігіліп, ән орындалып, би биленді.

Жарыстың ашылуында сөз 
алған «ҚТЖ» ҰК» АҚ-ның Аппа-
рат басшысы Серік Кеулімжаев 
марафонға қатысып жатқан 
теміржолшыларға сәттілік тілеп, 
ізгі ниетін білдірді. Көп ұзамай 
сайыс та басталды. Жарыс жолына 
алдымен балалар шықты. Олар 
2 км қашықтыққа жүгірді және 
9-12 және 13-17 жас ерекшелігі 
бойынша сайысқа түсті. Сондай-ақ 
ардагерлер де 2 шақырымды 
қашықтыққа жүгірді. Кейін ерлер 
мен әйелдер де жас ерекшелік-
теріне қарай 5 км, 10 және 21 
шақырымды қашықтыққа жүгірді. 

Жеңімпаздарды құттықтау 
алдында ән-күй орындалып, ма-
рафонға қатысушылар арасында 
лотерея ойнатылды. Әсіресе 
сыйлық ұтып алған балалар 
жағы мәз болды. Жеңімпаздар-Серік Шәймерденов 1965 жылы 

Шиелі кентінде дүниеге келген. 
Мектеп табалдырығында жүріп 
спортқа жақын, оның ішінде 
баскетболға жаны құмар болған. 
Орта мектепті бітіргеннен кейін 
Ленинградта оқып тәлім алған 
ол 1982 жылдары теміржолдың 
күзет қызметінде жұмыс жасап, 
1998-2003 жылдары аудандық 
мектепте дене шынықтыру пәні-
нен ұстаз болып қызмет атқарған 
екен. 2004 жылдан бастап Шиелі 
өрт сөндіру пойызында өрт сөн-
діруші болып жұмыс жасаған. 
Ол қай мекемеде жұмыс жасаса 
да спорттан қол үзбей, шәкірт-
терінің жанынан табылыпты. 
Серік аудандық баскетбол құрама 
командасының құрамында жүріп 
талай мәрте аудандық, облыстық 
шеңбердегі біріншіліктердің 
жүлдегері атанған. 1986 жылғы 
«Алтын күз» спартакиадасының 
жеңімпазы, 2008 жылы Байқоңыр 

қаласында ардагерлер арасында 
өткізілген жарыстың жеңімпазы 
болған екен. 2020 жылы дүниеден 
өткен. Артында ұлы мен қызы 
қалыпты. 

– Серік біздің Шиелі өрт сөндіру 
пойызында еңбек еткен әріп-
тесіміз. Осы турнирді ұйымдас- 
тырушылар Серіктің сыныптасы 
Бақытқа, шәкірттері Самат пен 
Дулатқа алғыс айтамын. Біздің 
ұжымның атынан жүлдегерлерге 
медаль мен кубок, естелік сыйлық 
берілді. Және де Серіктің сыныптас 
досы «Көпфункционалды қызмет 
көрсету орталығы» филиалы МЕ 
өртке қарсы қызметі тобының 
бастығы Бақытжан Ділімбетов- 
тің атынан әзірленген адресат 
хатты табыстадым, – деді Шиелі 
өрт сөндіру пойызының бастығы 
Арнауыт Садық.

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, 
Шиелі
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ПОЧЕТ  И  УВАЖЕНИЕ  ЛЮДЯМ  ТРУДА
В рамках празднования Дня труда в столице прошла 
церемония награждения победителей республикан-
ского конкурса «Еңбек жолы». 

и большому стажу. При этом почти 
все члены нашей династии в свое 
время были награждены за вклад 
в развитие железнодорожной 
отрасли, – рассказала менеджер 
департамента управления челове-
ческими ресурсами АО «НК «ҚТЖ» 
Лейла Амангельдинова.

В этом году местными испол-
нительными органами принята                  
591 заявка для участия в кон-
курсе. По номинации «Лучшая 
трудовая династия» – 143 заявки, 
по номинации «Лучший настав-
ник работающей молодежи» –                                                                                
215 заявок, по номинации «Лучший 
молодой работник производства» 
– 233 заявки.

– Традиции трудовых династий 
всегда были очень сильны на же-
лезных дорогах Казахстана. В 
различных регионах нашей страны 
трудятся сотни железнодорожни-
ков, история трудовых династий 
которых охватывает несколько 
поколений тружеников стальных 
магистралей: отцы, деды, прадеды. 
Династия Амангельдиновых, чьи 
представители работают на желез-
ной дороге со времен Турксиба, 
– яркий пример преемственности 
поколений и преданности железной 
дороге. Это очень важный момент, 
который показывает, насколько 
прочны лучшие профессиональ-
ные и семейные ценности в среде 
железнодорожников, – отметил 
председатель ОО «Казпрофтранс» 
Оразгали Ахметбаев.

По итогам республиканского кон-
курса победителям вручили ценные 
подарки, в том числе денежные 
призы до миллиона тенге. 

Айлин БАУРЖАН
Фото Александра ЖАБЧУКА

ТЕМІРЖОЛШЫНЫ 
ЕСКЕ  АЛДЫ

Шиелі станция- 
сындағы сала-
лық мекемелерде 
еселі еңбек ете 
жүріп жастарды 
салауатты өмір 
салтын ұста-
нуға, патриоттық 
тұрғыдан тәр-
биелеуге сүбелі 
үлес қосқан Серік 
Шәймерденовті 
сыныптастары, шәкірттері мен әріптестері еске 
алып, баскетбол турнирін өткізді. 

ЖЕЛАЯҚТАР  ЖАРЫСҚА  ТҮСТІ 
23 қыркүйек күні Астанадағы триатлон паркінде                                                                                                             
ҚТЖ-ның марафоны өтті. Оған еліміздің түкпір-түкпірі-
нен спортты серік еткен теміржолшылар, сондай-ақ 
балалардан бастап ардагерлерге дейін қатысты. 

Шетпелік сала қызметкерлері 
шағын футболдан бірінші орын-
нан көрінсе, Өзен станциясының  
теміржолшысы садақ атудан 
алдына жан салмады. Шетпелік 
футболшы теміржолшылар Маң-         
ғыстау ауданының Құрметті 
азаматы, газ саласының еңбек 
ардагері Бостанғали Серікба-
евқа арнап «ҚазТрансГазАймақ» 
ұйымдастырған мекемеаралық 

БАБЫ  КЕЛІСІП,  БАҒЫ  ЖАНДЫ
Өткен апта маңғыстау-
лық теміржолшылардың 
жеңіске толы табысты 
аптасы болды. Спорт-
тық ойындарда бағы мен 
бабы үйлескендер жеңіс 
тұғырынан көрінді.  

шағын футбол додасында бақ 
сынады. Командаға станция ұжы-
мында және вагон депосы, жол 
дистанциясы мен «Теміржолсу» 
мекемесінде жұмыс істейтін кіл 
мықты жігіттер жиналды. Қа-

зақстан теміржолының, соның 
ішінде Маңғыстау теміржолы-
ның намысы үшін сынға түскен 
олар қарсыластарын ойсырата 
жеңіп, бас жүлде 100 мың теңгені 
қанжығаларына байлады. Осы 

топтың қақпасын мықтап күзетіп, 
доп кіргізбеуге барын салған бір 
ойыншысы «Үздік қақпашы» но-
минациясымен марапатталды. 

– Теміржолшыларымыздың 
спорттағы жағымды жаңалықтары 
бізді қатты қуантты. Шетпеліктер 
шағын футболдан қарсыластарын 
артта қалдырды. Өзен станциясы 
бастығының орынбасары Самал 
Зулпыхаров Маңғыстау облысы 
мешіт жамағаттары арасындағы 
дәстүрлі садақ атудан ашық тур-
нирде бірінші орынды иемденді. 
Жалпы, жігіттеріміз жарады. Олар 
сала қызметкерлерінің қашан да 
шымыр және мықты болатынын 
тағы дәлелдеді, – дейді Маңғыс- 
тау теміржолшыларының спорт 
нұсқаушысы Нұрайна Қыдырова.
Шахида ЖҰМАН, Маңғыстау
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мерейтойға арналған сайыста 25 
км-ге жүгіріп, чемпион болдым. 
Аяғымнан жарақат алған соң осы 
жолы 5 км қашықтыққа жүгіруіме 
тура келді. Жалпы елімізде өтіп 
жатқан марафонға тұрақты қа-
тысып тұрамын, – дейді ол.

Алты бала тәрбиелеп отырған 
теміржолшы балаларының бар-
лығын спортқа баулып жүр. Ең 
үлкен ұлы Шыңғыс баскетболмен 
айналысады екен. Бүгін жеңіс 
тұғырынан көрінген қызы Гаухар 
мен өзге де балалары үстел тен-
нисімен машықтанып, арасында 
әкесімен бірге жүгіріп тұрады. 
Гаухар болашақ теміржолшы, 
ол қазір Астанадағы көлік және 
коммуникация колледжінде 
теміржолшы мамандығы бой-
ынша білім алып жатыр.

Жарысқа Жалғас Мугамуллин 
Атыраудан келген. Ол 30-39 жас 
аралығында 5 км жүгіруде қола 
жүлдегер атанды. 2018 жылдан 
бері Атырау облысының ПЧ-9 
мекемесінде жол жөндеуші болып 
еңбек етіп келеді. Жүгіруді жаны 
сүйетін теміржолшы 2019 және 
2022 жылдары Астанада өткен 
марафонда 5 км-ге жүгіруде 
бірінші орын алған.  

Әділет МҰСАХАЙ
Суреттерді түсірген
 Александр ЖАБЧУК

ды құттықтау рәсімінде барлық 
жүлдегерге алқа тағылып, бағалы 
сыйлықтар табысталды.

Осы жолғы марафонға отба-
сымен қатысқан теміржолшылар 
көп болды, олардың кейбірі 
баласымен бірге жеңіс тұғы-
рынан көріне білді. Солардың 
бірі – Молдағалиевтер отбасы. 
Қозғалыс қауіпсіздігі департа-
ментінде еңбек ететін Руслан 
Молдағалиев 5 шақырымды 
қашықтыққа жүгіруде бірінші 
орынды жеңіп алды. Қызы Гаухар 
13-17 жас аралығындағы қыздар 

арасында чемпион болды.
Спортпен тұрақты түрде ай-

налысатын Руслан Молдағалиев 
жақында аяғын жарақаттап 
алыпты, соған қарамастан бүгінгі 
жарыста бірінші келді.

– Менің ең жақсы көретін 

қашықтығым – 21 шақырым. 
2019 жылы осы қашықтықта 
бірінші орын алдым. Былтыр 


